
یادداشت

 جواد مدنی
به عنوان یک معمار که 
ساختمان  اجرای  در  گهگاه 
هم مشارکت دارم، همواره از 
خودم می پرسم آیا اگر خانه ای 
طراحی کردی و ساختی که 
در زلزله فرو نریخت و فضای 
کافی برای زندگی یک خانواده داشت، آیا رسالت ات 
را انجام داده ای؟ اگر جواب مثبت است پس اصولاً 
جامعه چه نیازی به من  دارد؟ طرحی یکسان برای 
کل کشور در نظر بگیرند و همان را بسازند. انتقادی 
که همواره بر ساختمان سازی های انبوه  در سرتاسر 
دنیا از جمله مسکن مهر ایران وارد بوده است را 
می توان در تراکم بالا، عدم حس امنیت، جرم خیز 

بودن و عمر مفید پایین بنا برشمرد. 
حتی اگر این مجتمع ها با بهترین مصالح هم 
ساخته شوند، از آنجایی که ذاتاً انسان موجودی 
خواهان قلمرو و خلوت است، تراکم زیاد آزارش 
می دهد. پس ساخت مجتمع های انبوه امری بسیار 
خطیر است که یا نباید انجام گیرد و یا تحت نظر 
متخصصان صورت پذیرد، در غیر این صورت تبدیل  
به محلیّ جرم خیز و بدون کیفیت های انسان محور 
می شود که محکوم به نابودی است، همانطورکه 
در سال 1972 مجتمع مسکونی پروت ایگو در 
شهر سنت لوییس آمریکا به دلایل مذکور توسط 
دینامیت منهدم شد و چارلز جنکز آن را مرگ 

معماری مدرن نامید.
نبودن  بد  در زمانه ای زندگی می کنیم که 
یک شخص به معنای مقدس بودن اوست. اگر 
شخصی کلاهت را برنداشت و به تعهدش پایبند 
بود، کارآمدترین است. پس نیازی ندارد کاری را 

به بهترین شکل انجام دهد و همچنین نیاز ندارد 
متخصص باشد. داستان پیمانکاران عمده شهرمان 
توانسته اند  است. همین که  قرار  این  از  سیرجان 
به تعهدشان در تحویل منزل عمل کنند، آن را 
تبدیل کرده است به سلاطین ساخت. امّا این که 
چه می سازند نه برای خودشان و نه برای متولیان 
ساخت مانند شهرداری و نه حتی برای مالکان 
اهمیّتی ندارد. مهم این است که در موعدی نسبتاً 
مقرر منازل ساخته شده را تحویل می دهند. این 
انبوه سازان در حقیقت همان منازل مسکن مهر 
قشر  برای  نه  امّا  می سازند  را  عالم  دو  مغضوب 
و  متوسط  عمده ی  قشر  برای  بلکه  آسیب پذیر 
گاهاً در بهترین نقاط شهر. نباید فراموش کنیم که 
اینان نه تنها مسکن نمی سازند بلکه با ساخت این 

توده های عظیم، شهر را می سازند.
خیابان خواجو که یکی از خیابان های مرکزی 
و قدیمی شهر بوده است، اکنون دچار این تراکم 
و بدریختی حاصل از این انبوه سازی شده است. 
پیمانکار محترم حتّی حاضر نشده است که این 
توده ها را ظاهراً زیبا بسازد و کیفیت های محیطی که 
جای خود دارد. بسیار نا امیدکننده است که می بینم 
کیفیت زندگی مردم شهرم در دست عده ی خاصی 

است که تلاشی برای بهبود آن نمی کنند. 
قانون مفیدی نیز در این زمینه وجود ندارد. 
مسئولان نیز تنها ازین خرسندند که این ساختمان  ها 
در زلزله فرو نمی ریزند. امّا گناه مردمی که همه ی 
اندوخته شان را به پای این مسکن های بی کیفیت 
ریخته اند، چیست؟ شاید فرهنگ و اقتصاد کشور 
مریض است که جوانی را ملزم به خرید این به 
اصطلاح منازل می کند. شاید هم تقصیر من و امثال 

من است که درد را می فهمیم و ساکت می مانیم.

مسکن مهری که خودمان می خواهیم

 پاسارگاد
گل گهر سیرجان به لیگ برتری شدن نزدیک شده 
و به نظر می رسد چنین باوری به وجود آمده که مدیران 

باشگاه را به تقویت زیرساخت ها ترغیب می کند.
پیش  روز  به گزارش کرمان ساکر، همین چند 
بود که خبر رسید اعتبار 17 میلیارد ریالی به عملیات 
بهسازی ورزشگاه امام علی )ع( سیرجان اختصاص پیدا 
کرده است؛ عملیاتی شامل افزایش ظرفیت سکوها از 5 

به 10 هزار نفر، تقویت نور ورزشگاه و بهتر 
امضای یک  با  که  ورزشگاه  شدن محیط 

تفاهم نامه قرار شد به زودی آغاز شود.
با این حال با گذشت چند روز که تیم 
گل گهر سرانجام توانست بعد از 7 بازی طلسم 
نبردن هایش را بشکند و مقابل شهرداری تبریز 
به برتری برسد تا امیدواری برای صعود این 
تیم به لیگ برتر به شدت افزایش پیدا کند، 
باشگاه گل گهر نیز دست به کار شده و عملیات 
برداشت چمن مصنوعی ورزشگاه اختصاصی و 

پهن کردن چمن طبیعی به جای آن را آغاز کرده است.
اینکه قرار است هم ورزشگاه امام علی)ع( توسعه 
پیدا کند و هم ورزشگاه اختصاصی گل گهر یکی از 
نواقص جدی اش که مربوط به چمن مصنوعی است، 
برطرف شود، قطعا اتفاق مثبتی خواهد بود که اگر 
گل گهر در پایان فصل روی سکوی صعود قرار بگیرد، 
بعید است مشکلی بابت تایید استادیوم و میزبانی در 

سیرجان پیدا کند.

تقویت استادیوم ها، تصمیمی جدی در سیرجان
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سودوكو 553

 جــواب جدول را بــه دفتر 
قید  به  و  فرســتاده  پاسارگاد 

قرعه هدیه دریافت کنید.

برنده سودوکو 552:
فریبا سلطانی

قانون هاي حل 
جدول سودوکو:

1. در هر ســطر و ســتون باید 
اعداد 1 تا 9 نوشته شود. بدیهي 
است که هیچ عددي نباید تکرار 

شود.
2. در هر مربــع 3×3 اعداد از 
1 تا 9 نوشــته شود و در نتیجه 

هیچ عددي نباید تکرار شود.

ایسنا: رییس قوه قضاییه با اشاره به بازدید خود از مناطق سیل زده تاکید کرد که در حوزه آسیب شناسی یک 
اقدام موثر و واقعی صورت گیرد تا دیگر شاهد وقوع حوادث مشابه در کشور نباشیم.رییسی گفت: سازمان بازرسی 
در پیگیری موضوع سیل اخیر نقش بسیار مهمی دارد. ما قوانین صریحی در خصوص توزیع عادلانه آب داریم 
که وظایف نهاد ها در آن مشخص شده که وزارت نیرو چه کاره است؛ وظیفه امور آب چیست؛ چطور می توانیم 

مسیل های دائمی و فصلی را اداره کنیم، همه را قانون مشخص کرده که مثلا لایروبی وظیفه کیست و وظیفه چه کسی رسوب زدایی است.

عصرایران: مدیرعامل سازمان آب و برق خوزستان گفت: در حال حاضر حدود 97 درصد مخازن سدهای 
استان خوزستان پر شده است. فرهاد ایزدجو آورد بخش سیلابی رودخانه های استان را هشت میلیارد و 700 میلیون 
مترمکعب عنوان کرد و افزود: 3 میلیارد و 460 میلیون متر مکعب از این میزان در مخازن سدها نگهداری و مابقی 
آن رهاسازی شده است. وی ادامه داد: آورد طبیعی رودخانه های استان خوزستان از ابتدای سال آبی 98-97 )اول 

مهرماه( تاکنون 28 میلیارد و 700 میلیون مترمکعب بوده که از این مقدار حدود 17 میلیارد و 900 میلیون متر مکعب از مخزن سدها خارج شده است.

آفتاب: رئیس کل بانک مرکزی ضمن اعلام مشخص شدن اعضای هیأت مدیره بازار متشکل ارزی و عملیاتی شدن آن 
تا پایان ماه جاری در مورد قیمت ارز و حواشی ایجاد شده گفت: هیچ گاه نگفته ام که دلار 11 هزار تومان می شود، من فقط 
به کاهش قیمت اشاره کردم، اما برخی از رسانه ها تیتر زده اند که قیمت دلار 11 هزار تومان می شود. عبدالناصر همتی درباره 
دلیل عدم اطلاع رسانی در خصوص بسیاری از موضوعات به ویژه مسائل مربوط به ارز، اظهار کرد: اگر ما بخواهیم اطلاعات 

بدهیم دشمن از اطلاعات ما سواستفاده و بر اساس آن برنامه ریزی می کند، چرا که تمرکز مخالفان کشور و مردم بر این است که بازار پول و ارز را بر هم بزنند.

سازمان بازرسی در پیگیری موضوع سیل اخیر نقش بسیار مهمی دارد

 97درصد مخازن سدهای خوزستان پر شده است

عملیاتی شدن بازار متشکل ارزی تا پایان فروردین

    ناصرصبحی
از وقتی مملکت را سیل برداشته، اوضاع توی تیمارستان 
هم بهم ریخته. هر شب کابوس آمدن سیل را می بینیم. خیام 
می گفت: ما سیرجانی ها خیلی بدشانسیم. سیل هم وقتی بیاد، 
جای این که ما رو ببره آنتالیا یا تایلند، صاف میبره وسط کویر لوت! 
یعنی نصف مون توی راه به خاطر آب زیاد غرق میشیم، نصف 

دیگه مون توی کویر لوت به خاطر کم آبی از تشنگی میمیریم!
تا این که دیروز آلبرت انیشتین و اسحاق نیوتن آمدند توی اتاق و داد 
زدند: سیل اومد، سیل اومد!دوان دوان دنبال شان رفتیم توی آشپزخانه. 
گفتیم پس سیل کو؟ در کابینت را باز کردند و گفتند ایناهاش! نگاه کردیم 
دیدیم از لوله ی زیر آشپزخانه هر چند ثانیه یک قطره آب می چکد. گفتیم 
سیل، سیل که می گفتین اینه؟ انیشتین گفت: نه، اولا اون که فرمون بود 
توی فیلم قیصر! دوما مگه نشنیدی میگن قطره قطره جمع گردد وانگهی 
دریا شود؟ مموتی گفت: همش تقصیر آمریکاست! زیادی مقاومت کردیم، 
بهشون برخورده. حالا میخوان غرق مون کنن! نیوتن گفت: ولی اخبار 
گفته فقط 30 درصد مشکلات مال آمریکاست. 70 درصد مال مسوولانه 
خودمونه! انیشتین گفت: یعنی چی؟ نیوتن گفت: الان به این لوله نگاه 
کن. یک قطره... دو قطره... سه قطره... این سه تا کار آمریکا بود. از قطره ی 
چهارم به بعد کار خودمونه! گفتم ما که به خاطر اون 30 درصد مشکلات 
میخوایم آمریکا رو آتیش بزنیم، بابت اون 70 درصد باید با مسوولان 
چی کار کنیم؟ حسن کچل گفت: دو بار آتیش شون میزنیم! گفتم دو بار 

میشه 60 درصد، هنوز 10 درصد طلبکاریم! حسن کچل گفت: واسه اون 
ده درصد، فندک میگیریم زیرشون!

وسط بحث یهو دیدیم حافظ با پیژامه راه راه آبی و یه بالشت و یه 
بطری کوکاکولا اومد نشست کنار لوله و گفت: بنشین بر لب لوله و گذر 
عمر ببین، سلامتی جمع! بعد هم یه لیوان کوکاکولا رفت بالا! حسن 
کچل رو کرد به سعدی و گفت: سعدی جان! باز حافظ اومد نشست توی 
مسیل! خطرناکه! بیا ورش دار ببرش نظربازی که سرش گرم شه! حافظ 
در حالی که چیپس ش رو میزد توی ماست موسیر گفت: اینا همش کار 
خودشونه! گفتم: کیا؟ گفت: مفتی و محتسب و چرچیل دیگه! چرچیل 
گفت: ای بابا! حالا من چند بار از توی بخاری اتاق نفت دزدیدم تا با پولش 
در راستای گسترش جنبش عدالت خواهی در جهان، برای اولیور تویست 
مستضعف که تحت استثمار فاگین ظالم هست، از بوفه ساندویچ فلافل 
بخرم. حالا هر چی میشه هی میگین کار، کار انگلیسی هاست! مگه قرار 

نشد دیگه به قومیت ها توهین نکنیم؟!
گفتم: اینا رو ولش کن، سیل رو چطور مهار کنیم؟ سقراط گفت: از 
نظر منطقی و فلسفی، تا چیزی وجود نداشته باشه نمیشه باهاش مقابله 
کرد! پس بهترین راه برای مبارزه با سیل اینه که اول لوله رو بشکنیم تا 
سیل بیاد! بعد جلوی سیل یه دونه سد میزنیم تا مشکل حل شه! گفتم: 
سد که جلوی لوله ی شکسته رو نمیگیره! آب پشت سد جمع میشه و 
سد رو میشکنه. سقراط گفت: فکر اونجاش رو هم کردم، باید یه سد بدون 

دیواره بسازیم تا آب پشت ش جمع نشه!

بحران سیل!

یادداشت هایی از تیمارستان

اخوان محترم جناب آقایان 
حاج عبدالرضا شریف پور

دبیر محترم هیئت سوارکاری شهرستان سیرجان
 وحاج محمد رضا شریف پور

معاون محترم اداره ورزش و جوانان و رییس هیئت 
والیبال شهرستان سیرجان

در غــم از دســت دادن مــادر بــه ســوگ 
از  عظیــم.  می خواهــد  صبــری  نشســتن 
ــه  ــرای آن مرحوم ــد ســبحان ب درگاه خداون
مغفــرت و بــرای شــما صبــر و شــکیبایی 

خواســتارم. 
هیئت سوارکاری شهرستان سیرجان

یــک ســال اســت کــه طنیــن صــدای گرمــت در فضــای خانــه نمی پیچــد و ناباورانــه جــای 
خالــی ات را نــگاه می کنیــم. چشــم بــه در دوخته ایــم امــا افســوس دیگــر ســعادت 
دیــدار تــو را نخواهیــم داشــت. اگــر دریاهــا جوهــر و درختــان جملگــی قلــم گردنــد بــاز 
هــم نمی توانیــم فــداکاری و بزرگواریــت را بــر صفحــه کاغــذ بنگاریــم. تــا ابــد دلتنــگ 

ــا تــو بــودن خواهیــم بــود.  لحظه هــای ب

به مناسبت اولین سالگرد درگذشت مرحومه

الهـام عبـاسلـو 
روز سه شنبه مورخ 98/01/20 ساعت 3 بعدازظهر بر سر آرامگاه ابدیش 
واقع در بهشت زهرای مکی آباد گرد هم می آییم و یاد و خاطره اش را 

گرامی می داریم. 
همسـر و فرزندان

می دانیــم  واجــب  برخــود 
دوســتان  اقــوام،  کلیــه  از 
و آشــنایان گرامــی کــه در 
تدفیــن  تشــییع،  مراســم 
خاکبنــدان  مراســم  و 

شــادروان

 کربلایی علی نورمندی پور 
نموده انــد  همــدردی  ابــراز  و  شــرکت 
ســپاس گزاری  نماییــم. ســامتی شــما عزیــزان 

خواهانیــم. متعــال  خداونــد  درگاه  از  را 
خانواده نورمندی پور

جناب آقای حاج عبدالرضا شریف پور
دبیر محترم هیئت سوارکاری شهرستان سیرجان

و جناب آقای حاج محمد رضا شریف پور
معاون محترم اداره ورزش و جوانان و رییس هیئت والیبال شهرستان سیرجان

ــرض  ــلیت ع ــان تس ــواده محترم ت ــما و خان ــت ش ــان را خدم ــده گرامی ت ــت وال درگذش
نمــوده، از درگاه یگانــه قــادر متعــال غفــران و رحمــت الهــی بــرای آن مرحومــه و صبــر و 

ــم.  ــدگان مســئلت می نمای ــرای بازمان اجــر ب
محمد فرساد، رییس هیئت سوارکاری شهرستان سیرجان

جنابآقایمهندستقیزاده
مدیرعامل محترم شرکت معدنی و صنعتی گل گهر

تدبیردیروز؛

موفقیتامروز

یمتعال بانامویادخدا

در ســال ۱3۹۷ کــه آغــاز و پایانــش مزیــن بــه ســالروز ولادت با ســعادت مولای متقیان شــد، شــرکت توســعه 
ــا ثبــت رکــورد تولیــد ۱۴۵۴۶۴۶ تــن آهــن  آهــن و فــولاد گل گهــر در راســتای عمــل بــه تعهــدات خــود ب
اســفنجی در واحــد گوهــر کــه بیشــترین میــزان تولیــد یــک واحــد مگامــدول آهن اســفنجی در کشــور 
اســت، ســالی پر رونــق و موفــق را پشــت ســر گذاشــت. بــه یقیــن دســت یابی بــه ایــن موفقیت بــزرگ حاصل 
تدبیــر دیــروز شــما بــود کــه ایــن فرصــت را ایجــاد کردیــد تا ایــن واحد تولیــدی از ظرفیــت و تجربــه مدیران 

مامــور بــه خدمــت خــود در کنــار دیگــر پرســنل شــرکت نهایــت اســتفاده را ببرد.
  امیدواریــم ایــن تاش هــا در ســالی کــه از ســوی مقــام معظــم رهبــری ســال رونــق تولیــد نــام گرفته اســت، 
بــا تــداوم حمایت هــای حضرتعالــی مضاعــف شــود تــا شــرکت توســعه آهــن و فــولاد گل گهــر، هم چنــان بــه   

عنــوان یــک شــرکت الگــو و پیشــگام در پیشــانیِ حــوزه ی صنعــت و معــدن کشــور بدرخشــد.


